

**English:**

Good afternoon, my name is Josefina Rios and I am a part of the Board of Directors of the Maryland Latino Childcare Association. The Maryland Latino Childcare Association has more than 360 active childcare providers across Montgomery County and the state.

As a home childcare provider for more than 20 years, and a long trajectory having worked directly with children and families in our community, I am here today to urge your support for the recommended \$4 million in additional funding for childcare subsidies and early childhood support programs.

As a provider, I see every day how critical this funding is.

- Families are struggling to afford care. Subsidies help bridge this gap.
- Childcare programs are under immense financial pressure. Rising costs for staffing, supplies, and facilities make it nearly impossible to operate sustainably while keeping tuition affordable. This funding would help stabilize providers like mine, allowing us to retain qualified educators and maintain safe, nurturing environments.
- The long-term benefits are undeniable. Children who attend high-quality early education programs enter school ready to learn, with stronger social, emotional, and cognitive skills. This reduces costly interventions later and builds a stronger future workforce.

Without this investment:

- more programs will close,
- more parents will lose childcare, and
- more children will miss out on early learning opportunities.

I urge you to support this funding and strengthen our County's commitment to families, providers, and our youngest learners.

Thank you for your time and consideration.

**Español:**

Buenas tardes:

Mi nombre es Josefina Ríos y soy parte de la Junta Directiva de la Asociación de Proveedoras Latinas de Cuidado Infantil de Maryland. Nuestra asociación representa a más de 360 proveedoras Latinas de cuidado infantil activas en el condado de Montgomery y en todo el estado.

Como proveedora de cuidado infantil en el hogar durante **más de 20 años** con una larga trayectoria trabajado directamente con niños y familias de nuestra comunidad, estoy aquí para pedirles su apoyo a la propuesta de \$4 millones en fondos adicionales para subsidios de cuidado infantil y programas de apoyo a la primera infancia.

Como proveedora, veo todos los días lo crucial que es este financiamiento:

- Es muy costoso para las familias poder costear el cuidado infantil. Los subsidios ayudan a cerrar esta brecha.
- Las proveedoras de cuidado infantil como yo enfrentamos grandes presiones financieras. El aumento en los costos de personal, suministros y mantenimiento hace casi imposible operar de manera sostenible sin subir las cuotas. Estos fondos ayudarían a estabilizar a proveedores como yo, permitiéndonos retener educadores calificados y mantener entornos seguros y enriquecedores.
- Los beneficios a largo plazo son innegables. Los niños que asisten a programas de educación temprana de calidad llegan al colegio mejor preparados, con habilidades sociales, emocionales y cognitivas más sólidas. Esto reduce la necesidad de intervenciones costosas en el futuro y construye una fuerza laboral más fuerte.

Sin esta inversión:

- Más programas cerrarán.
- Más padres perderán acceso a cuidado infantil.
- Más niños se quedarán sin oportunidades de aprendizaje temprano.

Por eso, les insto a apoyar este financiamiento y a reforzar el compromiso de nuestro condado con las familias, las proveedoras de cuidado infantil y nuestros niños más pequeños.

Muchas gracias por su tiempo y consideración.